
P r o t o k ó ł  nr XXVI/08 

z XXVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się w dniu  28 sierpnia 2008r.  
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1200. 

 

Otwarcie XXIV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan 

Henryk Urbanowski  mówiąc: „Otwieram XXVI sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”.  

Pan Przewodniczący przywitał Burmistrza Miasta Kłodzka Pana Bogusława Szpytmę 

radnych, kierowników i pracowników urzędu miasta, prasę i telewizję, mieszkańców 

Kłodzka oraz wszystkich przybyłych na obrady XXVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

2. Stwierdzenie waŜności sesji. 

Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iŜ w sesji bierze udział 20 

radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Nieobecny podczas całej sesji: Radny Pan Piotr Brzostowicz. 

 
Przed przystąpieniem do realizacji dalszej części obrad miały miejsce następujące 

wydarzenia: 

Wręczono frak Panu Władysławowi Zakrzewskiemu z okazji jubileuszu pracy 

pedagogicznej i muzycznej.  

Następnie wyróŜniono i wręczono dyplomy podziękowania dla kłodzkich pszczelarzy, 

Którzy zaproponowali i zorganizowali imprezę pn. Kłodzkie miodowe lato. 

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma złoŜył wszystkim pszczelarzom serdeczne 

podziękowania za podjętą inicjatywę i zorganizowanie tak wspaniałej imprezy: 

Podziękowania otrzymali: 

Pani ElŜbieta Koremba 

Pani Krystyna Kuśmierz 

Pani Agnieszka Woźniak 

Pan Janusz Kuśmierz 

Pan Henryk Cieślik 

Pan Roman Koremba 

Pan Bolesław Krawczyk 

Pan Kazimierz Opiela 

Pan Jerzy Cwajna 

Pan Czesław Trzciński 

Pan Zbigniew Hnatiuk 
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Pan Fabian Wierszuń 

Pan Andrzej Szymański 

Wiceprezes Zarządu Dolnośląskiego Polskiego Związku Pszczelarzy Pan Henryk 

Zaremba w imieniu wyróŜnionych podziękował za dostrzeŜenie inicjatywy pszczelarzy. 

Dwa lata temu rozpoczęto pogadanki dydaktyczne w szkołach ze szklanym ulem, 

następnie stworzono ścieŜki dydaktycznej w Starym Wielisławiu, pn. Pszczoła  

a środowisko, dzięki Panu Burmistrzowi i przy pomocy Pana Zielińskiego ścieŜka ta 

została wyposaŜona w 22 stroje ochronne z tego pomysłu skorzystały kolejne szkoły, 

następnym pomysłem była właśnie organizacja imprezy Miodowe lato Kłodzka celem 

której było pokazanie całej społeczności kłodzkiej licznych, ekologicznych produktów 

pszczelich.  

Przygotowano dla radnych poczęstunek w postaci miodu róŜnego gatunku. 

Kolejnym miłym akcentem podczas sierpniowej sesji było rozstrzygnięcie konkursu na 

najpiękniej zagospodarowany ogród w mieście Kłodzku. Zgłosiło się kilkanaście wspólnot  

i osób prywatnych. 

W ubiegłym roku było 5 posesji wyróŜnionych w tym roku jest ich 13. 

Pan Burmistrz Bogusław Szpytma wspólnie z Przewodniczącym Panem Henrykiem 

Urbanowskim i Wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej Panem Maciejem AwiŜeniem 

wręczyli dyplomy, podziękowania i nagrody dla laureatów konkursu.  

Wręczenie nagród poprzedziła prezentacja nagrodzonych posesji. 

Dyplom i podziękowanie otrzymali: 

- Pani Teresa Ladenberger  

- Pani Maria Szatan  

- Pani Janina Wcisło 

- Pani Maria Glura 

- Pani Alicja Kubalczyk 

- Pani Aneta Lis 

- Pan Józef Stańko 

- Pan Władysław Mitras 

- Pan Alojzy Rencz 

- Pani Ewa Pasławska 

- Pani Genowefa Giedrojć – III miejsce w konkursie 

- Pan Kazimierz Korecki – II miejsce w konkursie 

- Pani Dorota Zielińska – I miejsce w konkursie. 

Pan Burmistrz bardzo serdecznie podziękował wszystkim uczestnikom konkursu za tak 

znaczny wkład w poprawę wizerunku miasta Kłodzka, działania mieszkańców powodują, 

iŜ staje się ono coraz piękniejsze. 
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Po wręczeniu wszystkich nagród i wyróŜnień Pan Przewodniczący ogłosił przerwę  

w obradach od godz. 1230 do godz. 1240. 

 

3. Wybór sekretarzy sesji. 

Przewodniczący Pan H. Urbanowski zaproponował na sekretarza sesji radną Panią 

Jolantę Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada jednogłośnie 20 głosami „za”, 

poparła kandydaturę radnej, tym samym powołując ją na sekretarza obrad XXVI sesji 

Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 

Pan Przewodniczący wniósł o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania w 2008 roku pod nazwą 

„Bodowa boiska wielofunkcyjnego w Miejskim Zespole Szkół”, druk nr 260. 

Radni nie wnieśli innych propozycji do porządku obrad, zatem Pan Przewodniczący poddał 

pod głosowanie wprowadzenie projektu uchwały znajdującego się na druku nr 260  

w miejsce punktu 38a. 

Głosowanie: za – 20 jednogłośnie. 

Przyjęcie całego porządku obrad wraz z naniesioną poprawką. 

Głosowanie za – 20 jednogłośnie. 

Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

2. Stwierdzenie waŜności sesji. 

3. Wybór sekretarzy sesji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 

5. Zatwierdzenie protokołu z XXIV i XXV nadzwyczajnej sesji.  

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami. 

7. Przygotowanie placówek oświatowych do roku szkolnego 2008 – 2009. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu wydzierŜawienia nieruchomości, druk nr 229. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu wydzierŜawienia nieruchomości, druk nr 230. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia oraz zgody na 

ustalenie przez pracodawcę wartości jednego punktu dla pracowników Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Kłodzku, druk nr 231. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/135/2007 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 29 listopada 2007 roku w sprawie opłaty targowej, druk nr 232. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu wydzierŜawienia nieruchomości, druk nr 233. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu wydzierŜawienia nieruchomości, druk nr 234. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu wydzierŜawienia nieruchomości, druk nr 235. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości stanowiącej drogę 

– sięgacz ulicy Mickiewicza, druk nr 236. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Kłodzka, druk nr 

237. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/175/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 238. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/176/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 239. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/177/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 240. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/178/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 241. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/179/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 242. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/180/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 243. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/181/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 244. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/182/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 
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konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 245. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/183/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 246. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/184/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 247. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/185/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 248. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/193/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 24 kwietnia 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 249. 

29. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/214/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 250. 

30. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/215/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 251. 

31. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/216/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 252. 

32. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/217/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 253. 

33. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/218/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 254. 
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34. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/219/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 255. 

35. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/220/2008 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 256. 

36. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 

2008 rok, druk nr 257. 

37. Podjęcie uchwały w sprawie elektronicznego przekazywania Radnym Gminy Miejskiej  

w Kłodzku materiałów na sesje i posiedzenia komisji, druk nr 258. 

38. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na postępowanie Burmistrza Miasta 

Kłodzka, druk nr 259. 

38a. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania w 2008     

    roku pod nazwą „Bodowa boiska wielofunkcyjnego w Miejskim Zespole Szkół”, druk    

    nr 260. 

39. Interpelacje i zapytania radnych.  

40. Wnioski i oświadczenia radnych.  

41. Sprawy róŜne. 

42. Zakończenie sesji. 

 

5. Zatwierdzenie protokołu z XXIV i XXV nadzwyczajnej sesji.  

Uwag do protokołów nie wniesiono, przyjęto je jednogłośnie 20 głosami „za”. 

 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 

1). 

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o pkt 3 na str. 2 ppkt V najem lokali, w którym 

jest informacja, iŜ Pan Burmistrz przydzielił lokal socjalny przy ul. Lutyckiej 17/1 na rzecz 

Pani Aleksandry Dąbrowskiej w ramach zasądzonej eksmisji z lokalu mieszkalnego 

połoŜonego w Kłodzku przy ul. Wiejskiej 9/6 –  Pani radna pyta, od kiedy przy  

ul. Wiejskiej mamy lokale mieszkalne?  

Ponadto przy tej okazji przypomniała, iŜ blisko rok temu prosiła na sesji o przedłoŜenie 

Radzie wykazu wszystkich lokali socjalnych w naszym mieście, do dzisiejszego dnia tego 

wykazu nie ma – w związku z powyŜszym ponawia swoją prośbę. Prosi teŜ o wyjaśnienie 

sytuacji eksmisji z lokalu socjalnego do lokalu socjalnego.  
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Kolejne pytanie dotyczy zapisu na stronie 4 pkt VII inwestycje ust. 3, w którym Burmistrz 

informuje o pozytywnym rozpatrzeniu wniosku na realizację zadania remont pomieszczeń 

przy ul. Karola Miarki 7 – czego dotyczy remont: lokalu mieszkalnego czy uŜytkowego. 

Następne pytanie dotyczy ust. 6 ze strony 4 – Pan Burmistrz informuje o wszczęciu 

postępowania o zamówienie publiczne  na wykonanie kompletnego projektu budowlano 

wykonawczego  wielozadaniowej krytej pływalni przy Szkole Podstawowej nr 3 w Kłodzku 

– wartość finansowa ok. 750 000 zł – podczas kiedy na półce w Wydziale Inwestycji 

Urzędu Miasta w Kłodzku leŜy projekt na wykonanie krytej pływalni w Kłodzku, za który 

gmina zapłaciła w poprzednich okresach budŜetowych ponad 1 mln. zł.  

Pani radna zapytała równieŜ o spotkanie Pana Burmistrza  w dniu 25 lipca br.  

z przedstawicielami PUO w Świdnicy i wysypiska w Jaworzynie  w sprawie 

przyszłościowych rozwiązań problemu składowania odpadów w Kłodzku – jest to temat, 

którym wszyscy są zainteresowani poniewaŜ nasze miejsce na składowisko śmieci 

praktycznie zostało juŜ wyczerpane. Pani C. Włodarczyk chciałaby usłyszeć jakie 

uzgodnienia uskutecznił Pan Burmistrz. 

 Radny Pan Adam Kwas poprosił o szersze  informacje na temat spotkania 

burmistrzów regionu wałbrzyskiego wraz z Prezydentem Świdnicy w celu powołania 

organizacji reprezentującej gminy w trakcie starania się o fundusze strukturalne – 

ponadregionalne, prosi równieŜ o podanie przyszłej formy organizacyjnej i czy 

ewentualnie będzie to miało jakieś funkcje pozytywne. 

 Radny Pan Janusz Kocoń odniósł się do zapisów na stronie 1 w ppkt B. ust. 1,2,3 

w których mowa jest o dzierŜawie – prosi o podanie przybliŜonych kwot przewidywanej 

dzierŜawy.  

 Na zadane pytanie radnej Pani Celiny Włodarczyk wyjaśnień w części udzieliła 

Pani ElŜbieta Grzybek – kierownik referatu mieszkaniowego. OtóŜ poinformowała, iŜ na 

ul. Wiejskiej na początku lat 90-tych przydzielano mieszkania do remontu we własnym 

zakresie. Osoby, które wyremontowały mieszkania na własny koszt miały je przydzielone 

jako lokale mieszkalne, dlatego teŜ cześć mieszkań funkcjonuje jako lokale mieszkalne, 

jest to  jednak niewielka ilość (około 12 lokali) i są systematycznie przekwalifikowywane 

na lokale socjalne. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk prosi o taki wykaz, bowiem jest przekonana, Ŝe 

na ul. Wiejskiej nie ma ani jednego lokalu mieszkalnego, są tylko lokale socjalne.  

 Pan Burmistrz poinformował, iŜ zostaną udostępnione dane o lokalizacji lokali 

socjalnych, a o realizację zadania poprosił Panią Kierownik E. Grzybek.  

Odnośnie remontu lokalu przy ul. Karola Miarki 7 – wymieniona kwota przeznaczona jest 

na przystosowanie lokalu dla gospodarstwa pomocniczego (na biura). 

Odnośnie krytej pływalni, rzeczywiście leŜy w szafach projekt pływalni (więcej jest takich  

niezrealizowanych projektów – dodaje Pan Burmistrz). Przed podjęciem decyzji, Pan 
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Burmistrz rozmawiał z wieloma radnymi, po podjęciu decyzji równieŜ, przedstawiano 

koncepcję i projekt krytej pływalni – (pani radnej nie było na tym spotkaniu). Pan 

Burmistrz tłumaczył, iŜ zrezygnowano z lokalizacji na terenie zalewowym, była ona 

bowiem źle odbierana przez mieszkańców, ale równieŜ realnie źle oceniona przez 

fachowców z Polskiego Związku Pływackiego, który oceniał lokalizację. Badano czy moŜna 

wykorzystać gotowy juŜ projekt, zespół który pracuje nad budową pływalni 

przeanalizował tamtą dokumentację i okazało się, Ŝe lepiej będzie przygotować nową, 

tym bardziej, Ŝe wybrano inną lokalizację, głównym argumentem Pana Sokołowskiego, 

który opiniował projekt, było zejście z kosztów, wybudowanie basenu na odległych 

terenach od gęsto zamieszkałych dzielnic mija się z celem. Dzieci i młodzieŜ, którzy są 

głównym odbiorcami usług, będą uzaleŜnione od rodziców czy dowiozą ich na basen. 

Doradzano więc, aby lokalizacja basenu była jak najbliŜej najgęstszego miejsca 

zamieszkania, takie miejsce znalazło się przy Szkole Podstawowej nr 3. Projekt to nie jest 

coś co moŜna przenieść Ŝywcem z jednego miejsca w drugie, lokalizacja determinuje 

równieŜ pewne rozwiązania wewnątrz pływalni, stąd zdecydowano na uruchomienie 

nowego przetargu na dokumentację, Pierwsza część w postaci koncepcji architektonicznej 

juŜ jest i juŜ ją prezentowano, ponadto znajduje się ona do wglądu. Drugim krokiem 

będzie rozstrzygnięcie przetargu na dokumentację. Pan Burmistrz sprostował, iŜ 

poprzedni projekt kosztował nie 1 mln tylko około 300 000 zł.  

Odnosząc się do spotkania na temat gospodarki odpadami Pan Burmistrz wyjaśnił, iŜ 

miastu kończą się juŜ zasoby składowania, natomiast nie skoczyły się jeszcze, miasto ma 

pozwolenie na składowanie do grudnia 2009 roku. Kolejna decyzja będzie bardzo istotna 

bowiem umowa powinna być zawarta na nie mniej jak 10 lat. Są trzy koncepcje: 

pierwsza to oddać przesypownię PUO (Przedsiębiorstwu Utylizacji Odpadów), druga – 

oddać Jaworzynie – jest to zaleŜne od zaproponowanych warunków, trzecia propozycja to 

zagospodarowanie przesypowni we własnym zakresie i być moŜe sprzedawanie tej usługi 

innym gminom. Wcześniej jednak na komisjach wszystkie te koncepcje będą 

konsultowane.  

Odnosząc się do formy współpracy gmin w sprawie starania się o fundusze strukturalne – 

ponadregionalne Pan Burmistrz wyjaśnił, iŜ głównym podmiotem spotkania była 

Świdnica i Prezydent Świdnicy. Sprawa dotyczy pozyskiwania środków 

ponadregionalnych, a więc tych, które są dysponowane centralnie bezpośrednio przez 

Ministerstwo Rozwoju Regionalnego i tam muszą trafiać projekty duŜe, min. 20 mln. 

Dlatego teŜ postanowiono stworzyć organizację skupiającą dosyć duŜe aglomeracje. 

Świdnica wydaje się być dla Kłodzka naturalnym partnerem, ze względu na twierdzę, 

historyczny charakter miasta, a takŜe na zainteresowanie władz wspólnym działaniem. 

Wokół tych dwóch duŜych ośrodków: Kłodzka i Świdnicy postanowiono zawiązać 

stowarzyszenie lub związek celowy utworzony pod konkretny projekt lub teŜ działać  
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w ramach porozumień. We wrześniu ma być kolejne spotkanie w tym celu, jeśli będą ze 

strony Państwa radnych określone sugestie to Pan Burmistrz chętnie ich wysłucha. 

 W sprawie pytania radnego Pana Janusza Koconia dot. kwot dzierŜawy Pan 

Rafał Batóg zobowiązał się przedstawić informację na piśmie, dokładne kwoty czynszu 

dzierŜawnego zostaną podane w ramach uzupełnienia sprawozdania.  

 Pan Burmistrz podziękował Panu radnemu Zdzisławowi Dudzie za pomysł  

w zorganizowaniu pierwszych Mistrzostw Polski w Rodeo. Impreza była bardzo ciekawa, 

przyciągnęła  wielu mieszkańców.  

 Pan Burmistrz poinformował równieŜ o wczorajszym wyjeździe wraz  

z mieszkańcami Kłodzka do Wrocławia na spektakl operowy organizowany w ramach 

inicjatywy: Przystanek opera. Impreza warta propagowania, w ramach rewanŜu koło 

opery ma stanąć przystanek Kłodzko, na którym będzie duŜy plakat Kłodzka ze 

zmieniającymi się imprezami.  

Pan Burmistrz dziękuje za te inicjatywy, które wspierają wspólne budowanie społecznego 

i kulturalnego Ŝycia w Kłodzku. 

 Radna Pani Zdzisława Górska potwierdziła, iŜ wyjazd do opery był udaną 

inicjatywą, spektakl wspaniały i wszyscy uczestnicy zadeklarowali chęć ponownego 

wyjazdu. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk zwróciła uwagę na fakt, iŜ Pan Burmistrz  

w sprawozdaniu informuje o pozytywnym rozpatrzeniu wydzierŜawienia części działki, 

podczas kiedy Rada dopiero na dzisiejszej sesji podejmie uchwałę w tej materii.  

Odnosząc się do kwestii śmieciowych i zmiany miejsca, w którym będą składowane 

odpady Pani radna rozumie, Ŝe na sesji wrześniowej przedłoŜony zostanie Radzie pod 

obrady projekt uchwały mówiący o naszej rezygnacji z członkostwa w Międzygminnym 

Związku Śmieciowym w ślad za czym idą pieniądze z budŜetu miasta. JeŜeli nie 

zamierzamy składować odpadów w tym wirtualnym jeszcze na dzień dzisiejszy 

międzygminnym śmietnisku, zamierzamy  robić to za pośrednictwem Świdnicy  

i Jaworzyny właściwe jest zrezygnowanie z członkostwa w Międzygminnym Związku 

Śmieciowym. 

 

7. Przygotowanie placówek oświatowych do roku szkolnego 2008 – 2009 

(zał. nr 2). 

 Radny Pan Zygmunt śerkowski odnosząc się do przygotowania placówek 

oświatowych do roku szkolnego 2008 – 2009 poinformował, iŜ Kierownik Wydziału Spraw 

Społecznych Pan Paweł Popiel obszernie wytłumaczył Komisji Gospodarki Komunalnej 

sprawy inwestycyjne, które są właściwie zaplanowane i prowadzone.  

W przedłoŜonym sprawozdaniu na stronie 9 jest napisane, iŜ dzieci ze szkół 

podstawowych i gimnazjum mogą korzystać z opieki stomatologicznej, Pan radny prosi 
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aby tę informację rozpropagować wśród rodziców i samych zainteresowanych, bowiem 

nie wszyscy wiedzą o tej informacji, Ŝe w Gimnazjum nr 1 będzie funkcjonował gabinet 

stomatologiczny. 

Pan radny zapytał o to, na jakiej zasadzie dzieci z innych szkół mogą korzystać z obiadów 

w Szkole Podstawowej nr 3 – czy w ogóle jest taka moŜliwość. 

 Radny Pan Janusz Kocoń zapytał o to, czy będzie zapewniony dowóz dzieci do 

szkół z osiedla Owcza Góra. Pan radny wskazał równieŜ na błędy rachunkowe w tabeli na 

stronie 14 przedstawiające wykaz kadry, nie zgadzają się liczby ogółem. 

 Radny Pan Leszek Michalski poinformował, iŜ Komisja Edukacji i Kultury 

wnikliwe przeanalizowała materiał dotyczący stanu przygotowań placówek do nowego 

roku szkolnego, jest on układem zbliŜony do strategii, nad którą debatowano juŜ 

wcześniej. Temat został potraktowany bardzo kompleksowo i wszechstronnie. Omówiono 

zarówno stan bazy  oświatowej jak równieŜ zasoby kadrowe, które pracować będą  

z naszymi dziećmi i młodzieŜą w najbliŜszym roku szkolnym. Omówione są sprawy 

związane z pomocą socjalną, dojazdami, wyŜywieniem dzieci czy opieką lekarską. 

Komisja z duŜym uznaniem przyjęła sposób przygotowania tych materiałów, który jest 

rzetelny i bardzo wszechstronny. Przedstawiono równieŜ kwestie związane z remontami 

placówek i przygotowaniem do nowego roku szkolnego. Reasumując Komisja stwierdziła,  

iŜ stan przygotowania placówek do nowego roku szkolnego oceniany jest dobrze  

w związku z tym Komisja Edukacji i Kultury wydała pozytywną opinię do przedłoŜonego 

materiału, jednocześnie wskazano na konieczność zapisania pewnych remontów  

w placówkach oświatowych, które powinny znaleźć się w projekcie budŜetu na przyszły 

rok. 

 Pan Paweł Popiel Kierownik Wydziału Spraw Społecznych wyjaśnił, iŜ gabinety 

lekarskie są gabinetami prywatnymi, które mają podpisane umowy z NFZ stąd dzieci 

mogą z nich korzystać.  

Odnośnie stołówek Pan Kierownik wyjaśnił, iŜ planowane są pewne zmiany, bowiem 

stołówka w Gimnazjum nr 1 jest mocno przestarzała i wymaga kapitalnego remontu. 

Stąd planuje się w przyszłorocznym budŜecie utworzenie w Gimnazjum nr 1 sali jadalnej 

do wydawania posiłków, które będą przywoŜone ze szkoły nr 3. W takiej sytuacji gmina 

będzie utrzymywać dwie stołówki: w Miejskim Zespole Szkół na ul. Sienkiewicza oraz  

w Szkole Podstawowej nr 3. 

W kwestii dowozu dzieci do szkół Pan P. Popiel poinformował, iŜ pod koniec roku 

szkolnego tj. w czerwcu wystąpiono z pismem do szkół z prośbą o podanie rodzicom 

informacji o dowozie i składaniu podań o konieczności dowozu dzieci. Do wydziału dotarło 

w sumie 6 podań. Zgodnie z ustawą jeŜeli droga dziecka do szkoły podstawowej 

przekracza 3 km, a do gimnazjum 4 km, a są to placówki z obwodu, wówczas gmina ma 

obowiązek zorganizowania dowozy. Ponadto gmina planuje dowóz dzieci do Miejskiego 
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Zespołu Szkół, ze względu na połączenie dwóch placówek niektórym dzieciom droga do 

szkoły mocno się wydłuŜyła, zatem nie trzymając się ściśle przepisów ustawowych  juŜ 

powyŜej 3 km będą dowoŜone dzieci do gimnazjum. Pan kierownik zapewnił, Ŝe gmina 

jest przygotowana na wszelkie ewentualności i zapewni wszystkim dzieciom bezpieczny 

dowóz do szkół.  

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu wydzierŜawienia nieruchomości, druk nr 

229 (zał. nr 3). 

 Zastępca Przewodniczącego Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego 

radny Pan Tadeusz Kmiecik poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyŜszego 

projektu uchwały.  

 Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Ładu Przestrzennego oraz Komisja BudŜetu, Finansów i Polityki 

Gospodarczej.  

 Radni nie wnieśli zastrzeŜeń do przedłoŜonego projektu uchwały.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 229. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/227/2008 (zał. nr 4). 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu wydzierŜawienia nieruchomości, druk nr 

230 (zał. nr 5). 

Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego, Gospodarki 

Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego oraz Komisji BudŜetu, Finansów 

i Polityki Gospodarczej poinformowali o pozytywnych opiniach do powyŜszego projektu 

uchwały. Uwag i zapytań ze strony radnych nie stwierdzono.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 230. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/228/2008 (zał. nr 6). 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia oraz 

zgody na ustalenie przez pracodawcę wartości jednego punktu dla 

pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej w Kłodzku, druk nr 231 (zał. nr 

7). 
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Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radna Pani 

Celina Włodarczyk poinformowała, iŜ Komisja wydala opinię pozytywną do 

powyŜszego projektu uchwały.  

Komisja BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej równieŜ pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia oraz zgody na ustalenie 

przez pracodawcę wartości jednego punktu dla pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Kłodzku, druk nr 231. 

Uwag i zapytań ze strony radnych nie stwierdzono.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 231. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/229/2008 (zał. nr 8). 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/135/2007 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 29 listopada 2007 roku w sprawie opłaty 

targowej, druk nr 232 (zał. nr 9). 

Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego, Gospodarki 

Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego oraz Komisji BudŜetu, Finansów 

i Polityki Gospodarczej poinformowali o pozytywnych opiniach do powyŜszego projektu 

uchwały. Uwag i zapytań ze strony radnych nie stwierdzono.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 232. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/230/2008 (zał. nr 10). 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu wydzierŜawienia nieruchomości, druk nr 

233 (zał. nr 11). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował, iŜ Komisja wydała opinię 

pozytywną do ww. projektu uchwały.  

Radny Pan Leszek Michalski zwrócił uwagę, iŜ w końcówce uzasadnienia Pan Burmistrz 

zapisał, iŜ proponuje zawarcie umowy na okres 1 roku z uwagi na zapisy planu 

zagospodarowania przestrzennego dla tej części miasta – istniejące obiekty gospodarcze 

przeznacza się do likwidacji. Pan radny uwaŜa, Ŝe jest to juŜ czas na takie działania, 

bowiem nie jest szczęśliwym rozwiązaniem stawianie kontenerów handlowych przy 

głównych traktach komunikacyjnych.  JeŜeli przy ul. Witosa po długich latach po powodzi 
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udało się wreszcie zlikwidować kontenery to przyszedł czas na likwidację kiosku 

handlowego na ul. Kościuszki, a zapis w uzasadnieniu doczeka się realizacji.  

Nie wniesiono więcej uwag ani zapytań. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 233. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/231/2008 (zał. nr 12). 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu wydzierŜawienia nieruchomości, druk nr 

234 (zał. nr 13). 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował, o pozytywnej opinii 

Komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Nie wniesiono uwag ani zapytań. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 234. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/232/2008 (zał. nr 14). 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu wydzierŜawienia nieruchomości, druk nr 

235 (zał. nr 15). 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował, o pozytywnej opinii 

Komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Nie wniesiono uwag ani zapytań. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 235. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/233/2008 (zał. nr 16). 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości 

stanowiącej drogę – sięgacz ulicy Mickiewicza, druk nr 236 (zał. nr 17). 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował, o pozytywnej opinii 

Komisji do powyŜszego projektu uchwały. 
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 Radny Pan Tadeusz Kmiecik poinformował, iŜ sięgacz ul. Mickiewicza naleŜy do 

zasobów Dyrekcji Generalnej Dróg Krajowych i Autostrad,  był utrzymywany w czystości 

przez Wojska Ochrony Pogranicza, od likwidacji WOP i powołania StraŜy Granicznej 

sięgacz od kilku lat nie jest utrzymywany w czystości, po przejęciu sięgacza przez Gminę 

Miejską Kłodzko Pan radny prosi o niezwłoczne uporządkowanie tego terenu i ujęcie do 

planu utrzymania czystości w mieście. 

Nie wniesiono więcej uwag ani zapytań. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 236. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/234/2008 (zał. nr 18). 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta 

Kłodzka, druk nr 237 (zał.  nr 19). 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował, o pozytywnej opinii 

Komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Nie wniesiono uwag ani zapytań. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 237 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/235/2008 (zał. nr 20). 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/175/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 238 (zał. nr 21). 

 Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji do projektów 

uchwał zawartych na drukach od nr 238 do nr 256. 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował, iŜ od druku nr 238 do 

druku nr 256 Komisja wydała opinię  pozytywną. 

 Pan Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi do projektów uchwał 

zamieszczonych na drukach od nr 238 do nr 256. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk zwróciła uwagę na fakt, iŜ w 18 projektach 

uchwał proponuje się skreślić § 7, który mówi, Ŝe wykonawca robót winien być wyłoniony 
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zgodnie z ustawą prawo zamówień publicznych. Pyta więc jaki przepis pozwala na 

wykreślenie obowiązku wyłonienia wykonawcy usługi poza przepisami ustawy prawo 

zamówień publicznych. Przedmiotowe uchwały były analizowane przez organ nadzoru, 

który nie dopatrzył się w ich treści nieprawidłowości. Pani radna obawia się, Ŝe nie moŜna 

zwolnić z obowiązku przepisów ustawy o zamówieniach publicznych. Prosi o wyjaśnienia 

w tej kwestii radcę prawnego Pana Pochodyłę.  

 Pan Rafał Batóg Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej i Remontów Urzędu 

Miasta wyjaśnił, iŜ zapis dotyczący wyłonienia w trybie procedur ustawy zamówień 

publicznych nie jest obowiązkiem ustawowym. Rada udzielając  dotacji zaŜądała tego 

trybu w celu wyłonienia wykonawcy dla remontu finansowanego w części ze środków 

publicznych – nie jest to jednak wymóg ustawowy, jest to wola Rady czyli dotującego 

określone zadanie. Wykreślenie § 7 umoŜliwi wspólnotom mieszkaniowym łatwiejszy 

wybór wykonawcy i obniŜy koszty wykonania remontu. 

 Radca Prawny Pan Paweł Pochodyła wyjaśnił, iŜ od strony prawnej wykreślenie  

§ 7 jest moŜliwe, moŜna nałoŜyć wymóg stosowania przepisów ustawy o zamówieniach 

publicznych jak i ten wymóg moŜna zdjąć – tak więc od strony prawnej nie ma tutaj 

Ŝadnych nieprawidłowości.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk nie neguje celowości czy konieczności wypłaty 

środków dla poszczególnych wspólnot mieszkaniowych, stawia tylko pytanie czy wolno 

gminie udzielać dotacji bez formy jaka wymagana jest ustawą prawo zamówień 

publicznych. Są to środki publiczne, Pani Radna chciałaby usłyszeć od Pana radcy 

prawnego, gdzie znajdzie przepis zezwolenia na właśnie taki sposób wydatkowania 

gminnych pieniędzy przez  osoby z zewnątrz.  

 Pan Pochodyła wyjaśnił, iŜ wolno wykreślić taki zapis, bowiem Ŝaden przepis nie 

zakazuje takiego sposobu wydatkowania środków. 

 Radny Pan Adam Kwas stwierdził, iŜ pojawia się jedna wątpliwość dotycząca 

wartości udziału środków publicznych we wszystkich przedsięwzięciach, poniewaŜ jako 

środki publiczne powinny być równieŜ uznane środki pochodzące z budŜetu miasta,  

a wpłacane na fundusz remontowy, w związku z tym rodzi się pytanie czy środki te 

uznawane są jako publiczne czy teŜ są to środki dodatkowe naleŜne wspólnotom. Pan 

radny pyta czy środki budŜetowe wpłacane na fundusze remontowe naleŜy uznać jako 

środki publiczne. 

 Pan P. Pochodyła odpowiedział, iŜ są to środki publiczne i moŜna nie stosować 

ustawy o zamówieniach publicznych. 

 Radna Pani Jolanta Kobak poprosiła o wyjaśnienia Prezesa ZAMG ze względu na 

to, Ŝe z informacji jakie posiada wynika, iŜ ZAMG wystąpił o opinię prawną do kancelarii 

adwokackiej i taką opinię otrzymał. Pani radna twierdzi, Ŝe powinni ją mieć wszyscy 
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radni, opinia jednoznacznie stwierdza, Ŝe jednak nie trzeba przeprowadzać przetargu na 

roboty budowlane.   

 Prezes ZAMG Pan Artur Paprota wyjaśnił, iŜ sprawę naleŜy rozpatrywać w dwóch 

aspektach. Środki jakie gmina wpłaca na fundusze remontowe są środkami wspólnoty, 

wspólnoty są  w myśl prawa wyłączone z ustawy o zamówieniach publicznych. Kwestia 

dotacji – w momencie kiedy dotacja znajdzie się na koncie wspólnoty to jest ona 

wyłączona z ustawy prawo zamówień publicznych. To Państwo - jako Rada ustalają 

warunki.   

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń usłyszał dwie róŜne opinię Pana 

Mecenasa i Prezesa ZAMG, Ŝe środki wpłacone na fundusz remontowy przez gminę są lub 

nie są środkami publicznymi, Pan radny proponuje to uzgodnić. uwaŜa, Ŝe rzeczywiście 

gmina, radni i burmistrz powinni robić wszystko, aby ułatwić mieszkańcom Ŝycie i takie 

uchwały z tego punktu widzenia są słuszne i potrzebne, natomiast wątpliwość Pana 

radnego dotyczy kwestii czy są one zgodne z prawem czy nie będzie sytuacji takiej, Ŝe 

chcą zrobić dobrze wspólnotom nie złamiemy prawa. Z wiedzy Pana radnego wynika, iŜ  

w tej chwili przyjmując proponowane zmiany do wymienionych uchwał popełni się błąd, 

poniewaŜ środki publiczne po pierwsze w niektórych wspólnotach mogą przekroczyć 50% 

nawet nie licząc tego wkładu na fundusz remontowy. Pan radny nie śmie podwaŜać 

autorytetu radcy prawnego, poniewaŜ nie jest takowym, natomiast wskazuje na taką 

wątpliwość, jeŜeli rzeczywiście okaŜe się, Ŝe nadzór prawny uchyli te uchwały będzie Pan 

radny  prosił o wyciągnięcie konsekwencji. 

 Pan Prezes ZAMG nie widzi sprzeczności w swojej wypowiedzi i w tym co 

powiedział Pan Mecenas. W momencie kiedy środki wpływają na konto wspólnoty, są juŜ 

środkami wspólnoty i wówczas są wyjęte z ustawy prawo zamówień publicznych. 

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma uznał, iŜ nic się nie stanie jeŜeli Rada 

zagłosuje za tymi uchwałami, bowiem Pan Burmistrz jest przekonany, Ŝe z tego powodu 

nie zostaną one uchylone przez nadzór, bo nie ma tu sprzeczności prawnej a ułatwienie 

dla wspólnot. JeŜeli jednak uchwały zostaną uchylone to w najgorszym razie powróci się 

do sytuacji poprzedniej.  

 Radna Pani Zdzisława Górska dodała, iŜ dobrze byłoby gdyby proponowane 

uchwały zostały podjęte i nie było uwag nadzoru, bowiem bezprzetargowa forma 

wyłonienia wykonawcy daje większe moŜliwości negocjacji cen i poszukania tańszego 

wykonawcy.  

 Pan Rafał Batóg przypomniał, iŜ w ubiegłym roku były juŜ takie uchwały, które 

udzielały dotacji wspólnotom mieszkaniowym bez obowiązku stosowania ustawy prawo 

zamówień publicznych. 

 Prezes ZAMG Pan Artur Paprota dodał, iŜ tak naprawdę chodzi o rozliczenia 

pomiędzy wspólnotami a gminą. Wspólnoty po zakończeniu inwestycji muszą przedstawić 
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rozliczenia gminie. To Państwo radni wprowadzili określony zapis i mogą go zmienić, nie 

ma bowiem ustawowego obligatorium stosowania takiego zapisu. W praktyce ZAMG jako 

zarządca zastosował ustawę prawo zamówień publicznych jeśli chodzi o remont 

nieruchomości przy Placu Chrobrego 5, 5a, 6, Nad Kanałem 9 – zgłosił się tylko jeden 

wykonawca, gdzie wszystkie procedury przy 100% dotacji zostały zachowane. Nie jest 

więc tak w praktyce, Ŝe wykonawcy są nagminnie zainteresowani wykonywaniem tego 

typu prac. 

Po wysłuchaniu wszystkich głosów w dyskusji Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały znajdującego się na druku nr 238 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/236/2008 (zał. nr 22). 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/176/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 239 (zał. nr 23). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 239. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/237/2008 (zał. nr 24). 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/177/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 240 (zał. nr 25). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 240. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/238/2008 (zał. nr 26). 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/178/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
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budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 241 (zał. 27). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 241. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/239/2008 (zał. nr 28). 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/179/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 242 (zał. nr 29). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 242. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/240/2008 (zał. nr 30). 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/180/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 243 (zał. nr 31). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 243. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/241/2008 (zał. nr 32). 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/181/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 244 (zał. nr 33). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 244. 
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Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/242/2008 (zał. nr 34). 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/182/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 245 (zał. nr 35). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 245. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/243/2008 (zał. nr 36). 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/183/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 246 (zał. nr 37). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 246. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/244/2008 (zał. nr 38). 

 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/184/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 247 (zał. nr 39). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 247. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/245/2008 (zał. nr 40). 
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27. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/185/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 27 marca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 248 (zał. nr 41). 

 Pan Rafał Botóg wyjaśnił, iŜ Siostry Mniszki Klaryski złoŜyły kompletny wniosek  

o zmianę dotowanego zadania z racji tego, Ŝe uzyskały 100% dofinansowanie do zadania 

poprzedniego z Ministerstwa Kultury, w związku z czym zwróciłyby udzieloną dotację  

do budŜetu miasta i w tym roku nie miałyby juŜ moŜliwości złoŜyć ponownego wniosku bo 

nie zdąŜyłyby wykorzystać dotacji w roku bieŜącym. Dlatego złoŜono wniosek, który 

został przyjęty przez Burmistrza, przygotowano więc odpowiedni projekt uchwały. 

Zmiana przedmiotu dotacji będzie jak najbardziej zasadna i pozwoli na wykorzystanie jej 

na załoŜony przez siostry cel. 

 Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował, iŜ Komisja pozytywnie zaopiniowała punkt 3 

projektu uchwały czyli § 7, natomiast nie zwrócono uwagi na punkt 1 i 2 i te nie zostały 

zaopiniowane. 

 Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały znajdujący się na druku nr 248, o czym 

poinformował Przewodniczący Komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

 Radny Pan Janusz Kocoń zwrócił uwagę, iŜ pod uzasadnieniem są dwa podpisy  

w tym jeden bez pieczątki. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, iŜ jest to podpis Pana Burmistrza Ryszarda Wójcika. 

Więcej uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 248. 

Głosowanie: za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/246/2008 (zał. nr 42). 

 

28. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/193/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 24 kwietnia 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 249 (zał. nr 43). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 249. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
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Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/247/2008 (zał. nr 44). 

 

29. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/214/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 250 (zał. nr 45). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 250. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/248/2008 (zał. nr 46). 

 

30. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/215/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 251 (zał. nr 47). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 251. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/249/2008 (zał. nr 48). 

 

31. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/216/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 252 (zał. nr 49). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 252. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/250/2008 (zał. nr 50). 

 

32. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/217/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
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budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 253 (zał. nr 51). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 253. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/251/2008 (zał. nr 52). 

 

33. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/218/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 254 (zał. nr 53). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 254. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/252/2008 (zał. nr 54). 

 

34. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/219/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 255 (zał. nr 55). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 255. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/253/2008 (zał. nr 56). 

 

35. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/220/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym 

się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 256 (zał. nr 57). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 256. 
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Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/254/2008 (zał. nr 58). 

 

Po zakończeniu głosowań nad 18 projektami uchwal radna Pani Celina Włodarczyk 

uczyniono coś czego nie powinno się zrobić, niektóre remonty są juŜ na ukończeniu 

(uchwały były podjęte w marcu, kwietniu i czerwcu). Pani C. Włodarczyk uwaŜa  

i podkreśla to z całą stanowczością,  iŜ  jako radni naruszyli w tym momencie prawo. 

Przerwa w obradach od godz. 1410 do godz. 1430. 

 

36. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej 

Kłodzko na 2008 rok, druk nr 257 (zał. nr 59). 

 Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski poinformował, iŜ do druku nr 257 

wpłynęła autopoprawka Burmistrza Miasta Kłodzka. Poprosił zatem Panią Skarbnik  

o wyjaśnienie zmian, które ujęte są w autopoprawce.  

 Pani Agnieszka Czuczwara Skarbnik Gminy Miejskiej wyjaśniła, iŜ autopoprawka 

dotyczy następujących zmian: 

- przesunięcie w jednym rozdziale pomiędzy paragrafami zadania na wprowadzenie 

Zintegrowanego Systemu Informatycznego z § 606 na § 663,  

- wykreślenie z zadań majątkowych zadania pn. Budowa boiska w Zespole Szkół 

Integracyjnych w ramach programu „Moje boisko Orlik 2012” z planowaną kwotą 

15 000zł i przeznaczenie tych środków na dwa zadania,  równieŜ Orlik 2012,  ale przy 

Szkole Podstawowej nr 3 z planowaną kwotą 10 000 zł oraz 5 000 zł na  budowę boiska 

wielofunkcyjnego w Zespole Szkół Integracyjnych, 

- zabezpieczenie środków na wykup lokali mieszkalnych połoŜonych przy ul. Rodzinnej 1 

od Spółdzielni Mieszkaniowej w Kłodzku z planowaną kwotą 185 260 zł. 

W związku z powyŜszym zmieniają się: załącznik nr 2 dot. planu wydatków oraz załącznik 

nr 3 wydatki majątkowe jak równieŜ załącznik nr 6, który zawiera uzasadnieni 

powyŜszych zmian. 

 Przewodniczący Komisji BudŜetu radny Pan Eugeniusz Bednarczyk 

poinformował, iŜ członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały na druku 

nr 257, natomiast o autopoprawce zostali poinformowani, Ŝe takowa będzie złoŜona na 

sesji. Dyskutowano zmiany, które ta autopoprawka wniesie, najwięcej kontrowersji 

wzbudziła sprawa wykupu mieszkań. Na tej podstawie Przewodniczący Komisji nie moŜe 

wydać opinii co do autopoprawki, sądzi natomiast, Ŝe po dyskusji całej Rady zostanie ona 

poddana pod głosowanie. 

 Radny Pan Zdzisław Duda wyraził zaniepokojenie propozycją wykupu mieszkań, 

skoro przydzielono tereny Spółdzielni Mieszkaniowej, pyta więc jak to się stało, Ŝe nie 
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uznano tych terenów jako wkład mieszkaniowy – prosi Pan radny o wyjaśnienie tej 

kwestii. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk uznała, iŜ obligują przepisy dwóch ustaw do 

prawidłowego zachowania w przypadku zamiaru kupna lokali mieszkalnych od Spółdzielni 

Mieszkaniowej. Spółdzielnia Mieszkaniowa to nie jest Zarząd Spółdzielni – są to wszyscy 

spółdzielcy zrzeszeni w danej spółdzielni mieszkaniowej i oni są współwłaścicielami całego 

majątku. Nie ma przyzwolenia Walnego Zgromadzenia, nie ma uchwały Rady Nadzorczej 

obligującej Zarząd do sprzedaŜy dwóch lokali mieszkalnych. Jedyne prawo jakie ma  

w tym momencie Zarząd SM to ogłosić przetarg nieograniczony na zbycie dwóch lokali 

mieszkalnych, do którego gmina moŜe przystąpić jeśli posiada zabezpieczone środki. 

Jako gmina mamy zamiar wykupić dwa lokale spółdzielcze, które - według informacji jaką 

uzyskano na posiedzeniu komisji budŜetu – w 2000 roku zostały zasiedlane rodzinami, 

którym jako gmina powinniśmy zabezpieczyć lokale mieszkalne.  Wiedziano wówczas, Ŝe 

w stosunku do osób, które tam wprowadzamy nie zostały do końca przeprowadzone 

sprawy własnościowe pomiędzy Spółdzielnią Mieszkaniową a gminą. Rodziny te 

zgromadzić wkład budowlany, wypełnić ankietę związaną z członkostwem w SM, wnieść 

odpowiedni wkład i dopiero wówczas byłyby spółdzielcami, tej formalności nie dokonano. 

W tzw. międzyczasie weszło w Ŝycie nowe prawo spółdzielcze, które jednoznacznie 

określa, iŜ lokale mieszkalne mogą być tylko lokalami własnościowymi, nie ma pojęcia 

lokatorskiego prawa do lokalu. W tej chwili jeŜeli gmina kupi te mieszkania będzie ich  

właścicielami – kim będą zatem ludzie, którzy tam będą  mieszkać – pyta Pani radna.  

W momencie kiedy podpiszemy umowę jako gmina ze SM ludzie ci na drugi dzień mają 

prawo przyjąć do urzędu i złoŜyć wniosek o wykup lokalu mieszkalnego, a więc gmina 

robi dwóm rodzinom prezent, za  który zapłaci blisko 190 000 zł. 

Pani radna jest przeciwna tej autopoprawce, uwaŜa Ŝe nie powinna ta transakcja być 

wprowadzona do autopoprawki, w ogóle nie powinno być mowy na ten temat, Ŝe 

kupujemy od Spółdzielni Mieszkaniowej jako gmina. Ponadto nie mamy nadwyŜki 

budŜetowej, a zaciągnęliśmy juŜ ogromny kredyt w tym roku.  

 Pan Przewodniczący H. Urbanowski dodał,  iŜ kupując mieszkanie od SM nie 

musi się być członkiem spółdzielni. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk dodała, iŜ od momentu wejścia w Ŝycie nowych 

przepisów o Spółdzielniach Mieszkaniowych nie ma pojęcia lokator, jest tylko pojęcie 

właściciel. 

 Radny Pan Stanisław Ferenc stwierdził, iŜ w całej tej sprawie leŜy zaniechanie od 

strony byłego prezesa spółdzielni. Pan radny bardzo współczuje tym dwóm rodzinom, 

których w pewnym sensie oszukano, bowiem zaniechanie trwa od lat 90-tych, aŜ do 

chwili obecnej, ktoś nie dopilnował statusu prawnego. W całej sprawie nie naleŜy zwracać 
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tylko uwagi na prawo spółdzielcze, ale i na statut danej spółdzielni. Pan radny proponuje 

aby nie odrzucać całej autopoprawki tylko załącznik nr 3, który budzi wątpliwości.  

 Radna Pani Zdzisława Górska uwaŜa, Ŝe powinniśmy bronić interesów naszych 

mieszkańców, a nie prawa spółdzielni. Ponadto gmina nie ma takiego wielkiego 

zadłuŜenia, aby wpadła w jakiś dołek.  

 Radny Pan Zdzisław Duda ponownie zapytał o grunty, który spółdzielnia uzyskała 

od miasta. 

 Radny Pan Zygmunt śerkowski zapytał Pana Burmistrza czy brano pod uwagę, 

aby gmina wynajęła te mieszkania od Spółdzielni Mieszkaniowej. Czy stać jest miasto na 

wykup tych mieszkań? 

 Radny Pan Stanisław Ferenc stwierdził, iŜ to Spółdzielnia Mieszkaniowa 

wyrządziła krzywdę tym dwóm rodzinom. 

 Radny Pan Eugeniusz Bednarczyk uznał, iŜ jeŜeli Pan Burmistrz w autopoprawce 

stawia taki punkt, to chyba ma analizę prawną i merytoryczną tego posunięcia. Prosi aby 

wysłuchać Pana Burmistrza, a dopiero potem podjąć decyzję. Pan radny zauwaŜył, iŜ 

miasto odczuwa niesamowity brak mieszkań, zdobycie dwóch kolejnych mieszkań, za 

cenę o połowę niŜszą od rzeczywistej wartości jest rzeczą istotną. JeŜeli natomiast 

transakcja nastąpi, to Pan radny prosiłby, aby te dwa mieszkania wyłączyć z moŜliwości 

sprzedania z bonifikatą.  

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma przypomniał, iŜ próbuje prostować rzeczy 

zaległe sprzed wielu lat. Nie jest wymysłem Burmistrza, aby dokupić do zasobu gminy 

dwa mieszkania, nie brano pod uwagę takiej ewentualności, natomiast sytuacja w jakiej 

znalazły się te dwie rodziny jest bardzo trudna, nie moŜna im np. wypłacać dodatku 

mieszkaniowego bo nie posiadają tytułu najmu, Spółdzielnia nie chce się zgodzić na 

zawarcie z nimi umowy, są w trybie wypowiedzenia, a więc sytuacja jest na tyle patowa  

Ŝe zdecydowano, aby nabyć wkłady i mieć do dyspozycji te dwa mieszkania w zasobie 

gminy. 

Jeden jest tylko problem – czy Państwo, którzy oczekują na podjęcie decyzji przez Radę, 

będą mogli zbyć swoje prawo do wykupu mieszkania po bonifikacie, bo w tej chwili nie 

ma takich wyłączeń i niestety na bieŜącej sesji Pan Burmistrz nie odpowie na to pytanie. 

 Radny Pan Eugeniusz Bednarczyk proponuje, aby ten jeden punkt autopoprawki 

przełoŜyć na następną sesję 

 Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała  o następujące stwierdzenie, które Pan 

Burmistrz przedłoŜył radnym, Ŝe: ze względu na konieczność wykupu lokali mieszkalnych 

w miesiącu wrześniu naleŜy dokonać zmian: jaka to jest tajemnicza konieczność wykupu 

lokali pyta Pani radna i czy celowym jest w tej chwili wydatkowanie kwoty 10 000 zł na 

boisko  przy SP Nr 3 skoro ma tam być budowany basen, a my nie mamy jeszcze Ŝadnej 

koncepcji jego budowy, nie wiemy jak będzie wyglądał. Pani radna ma wątpliwości czy 
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warto wydatkować juŜ teraz kwotę 10 000 zł na ten cel czy wstrzymać się do momentu  

planu krytej pływalni przy Szkole Podstawowej nr 3.  

 Pan Burmistrz B. Szpytma wyjaśnił, iŜ rodziny płacą po około 700 zł czynszu,  

a gmina nie moŜe im w Ŝaden sposób wypłacić dodatku mieszkaniowego i ta sytuacja 

trwa  od prawie roku. Płacą zadłuŜając się - więc są w trudnej sytuacji finansowej, tak 

więc sprawę  wykupu tych mieszkań Pan Burmistrz proponuje odłoŜyć, ale tylko do 

przyszłej sesji, po dokonaniu analizy czy  będzie moŜna zablokować sprzedaŜ mieszkań  

z bonifikatą, a nie odkładać sprawy w niewiadomy termin. 

Odnośnie basenu, Pan Burmistrz wrócił do sytuacji kiedy Pani radna była nieobecna na 

spotkaniu, podczas którego przedstawiano koncepcję budowy basenu, wyrysowane 

równieŜ było boisko, gdzie planuje się wykorzystać okoliczności dofinansowania. Pan 

Burmistrz odsyła do dokumentu Koncepcja pływalni krytej jest ona dostępna w trzech 

egzemplarzach. 10 000 zł jest potrzebne po to, aby przystąpić do dokumentacji, która 

pozwoli nam wystąpić o środki na inicjatywę boiska wielofunkcyjnego i będziemy mogli 

otrzymać dofinansowanie podobnie jak  otrzymano je do SP nr 6 i 3. 

 Pani radna Celina Włodarczyk zwracając się do Pana Burmistrza uznała, iŜ po 

raz drugi wytknął, Ŝe nie była obecna na imprezie w Młynie. Pani Celina Włodarczyk 

oświadczyła, iŜ jest radną dziesiąty rok, nie opuściła ani jednego posiedzenia komisji, ani 

jednej sesji, ani jednego szkolenia, ani jednego posiedzenia, podczas którego omawiane 

były dla miasta waŜne sprawy. UwaŜa, Ŝe na szkoleniu na które otrzymała Pani radna 

zaproszenie w sprawie ułatwień w prowadzeniu działalności gospodarczej i to jeszcze 

poza ratuszem nie musiała być obecna, bo nie jest tym zainteresowana i nie prowadzi 

działalności gospodarczej. A materiały odnoście basenu powinna znać cała społeczność. 

 Radny Pan Zdzisław Duda przychyla się do wniosku Przewodniczącego Komisji 

BudŜetu, jednak nadal pyta o grunty zamienne, co z nimi.  

 Radny Pan Zygmunt śerkowski ponownie pyta o rozwaŜenie moŜliwości najmu 

mieszkań od Spółdzielni Mieszkaniowej – czy taki wariant brano pod uwagę? 

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma  odnosząc się do wypowiedzi Pani radnej 

Włodarczyk oświadczył, iŜ nie miał zamiaru wytykać obecności czy nieobecności Ŝadnemu  

z radnych. Pan Burmistrz mówił to tylko po to, Ŝe materiały zostały upublicznione i jeŜeli 

ktoś jest zainteresowany budową pływalni – to one dotrą do zainteresowanych. 

Koncepcja zostanie upubliczniona w szerszym zakresie moŜe nawet na billboardach, aby 

widzieli wygląd przyszłej pływalni mieszkańcy Kłodzka. 

Co do kwestii pytania radnego Pana Zdzisława Dudy wyjaśnień udzieli Pan Kierownik 

Batóg. 

Odnośnie pytania radnego Pana Zygmunta śerkowskiego – Spółdzielnia nie jest 

zainteresowana  wynajmem, a ci Państwo nie mają tytułu najmu, stąd gmina jest  
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w patowej sytuacji. Prezesa Spółdzielni Mieszkaniowej interesuje wykup wkładów i do 

tego ponagla gminę. 

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski dodał, iŜ wizualizacja koncepcji krytej pływalni 

jest na płycie CD i znajduje się do wglądu lub wypoŜyczenia w Biurze Rady Miejskiej. 

MoŜna ją teŜ otrzymać na meila.  

Pan Rafał Batóg podał, iŜ faktycznie przyrzeczenie do oddania do dyspozycji lokali 

mieszkalnych było przy okazji zamiany nieruchomości. Akt notarialny, który dotyczy 

zamiany prawa uŜytkowania wieczystego Spółdzielni Mieszkaniowej na prawo 

uŜytkowania wieczystego, w które została wyposaŜona Spółdzielnia przez Gminę Miejską 

Kłodzko dotyczyło to nieruchomości działki 5/43 poł. na AM – 1 w obrębie Nowe Miasto 

przy ul. Wiosennej, to była ta działka, którą Gmina przekazywała w uŜytkowanie 

wieczyste Spółdzielni, natomiast Gmina w ramach tej umowy nabyła uŜytkowanie 

wieczyste działki 147/12 AM-2 obręb Nowe Miasto. W ramach tej zamiany dokonano 

rozliczenia i Spółdzielnia Mieszkaniowa w Kłodzku wpłaciła kwotę 550zł wynikającą  

z róŜnicy pomiędzy prawami: oddawanego prawa w uŜytkowanie wieczyste i nabywanego 

prawa od Spółdzielni. Ta umowa skonsumowała swoje postanowienia wstępne, dopłata 

została wykonana, a wcześniejsze przyrzeczenie, (umowa jest z 2001 roku, 

a przyrzeczenie, zobowiązanie i negocjacje dotyczące zamiany były toczone juŜ od 1990 

roku) po prostu nie znalazły swoich postanowień w umowie. To przyrzeczenie oddania do 

dyspozycji lokali czy konsekwencji co dalej, nie ma w umowie ani w akcie notarialnym. 

Było to zobowiązanie jednostronne, tamten Zarząd działający na podstawie uchwał Rady 

Nadzorczej, która faktycznie przyzwalała na takie zachowanie w 1999 roku, taki zamiar 

planował wykonać, niestety Zarząd się zmienił Rada Nadzorcza teŜ, a dzisiaj mamy 

sytuację taka jaką mamy. Pan Burmistrz cały czas prowadzi negocjacje i niestety 

sytuacja stawiana jest praktycznie na ostrzu noŜa i nie ma co wracać do aktu 

notarialnego do umowy zamiany bo te lokale nie były w Ŝaden sposób kompensatą, 

dopłatą czy wyrównaniem wartości, nie były szacowane i nie były przedmiotem w ogóle 

jakichkolwiek czynności negocjacji, które zmierzały do zamiany nieruchomości w 2001 

roku pomiędzy Spółdzielnią a Gminą Miejską Kłodzko.  

 Burmistrz Pan B. Szpytma reasumując całą dyskusję zaproponował, aby 

przełoŜyć do następnej sesji kwestię wykupu mieszkań, bowiem do tego czasu zbada się 

moŜliwość zablokowania wykupu lokali po preferencyjnych cenach, natomiast pozostałe 

elementy autopoprawki do zmian w budŜecie Pan Burmistrz proponuje pozostawić.  

 Pan Przewodniczący nie stwierdził, więcej głosów w dyskusji zatem przystąpił do 

głosowania autopoprawki do zmian w budŜecie: 

Proponuje się wykreślenie w autopoprawce  w punkcie 1 drugi myślnik o treści:  

w rozdziale 85215 zmniejsza się plan wydatków w § 3110 o 185 260,00zł, jednocześnie 

zwiększając plan wydatków w rozdziale 70005 §6630 o 185 260,00zł  
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oraz wykreślić: w punkcie 2 w załączniku nr 3 wprowadza się następujące zmiany: 

- wprowadza się do budŜetu miasta w dziale 750, rozdziale 70005 §  6050 zadanie pod 

nazwą „Wykup lokali  mieszkalnych połoŜonych  przy ul. Rodzinnej od Spółdzielni 

Mieszkaniowej w Kłodzku z planowaną kwotą 185 260,00zł. 

Głosowanie: za – 20 jednogłośnie. Wniosek przyjęto. 

Głosowanie autopoprawki Burmistrza Miasta Kłodzka do projektu uchwały znajdującego 

się na druku nr 257 z przyjętą przed chwilą poprawką. 

Głosowanie: za – 20 jednogłośnie. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 257 wraz z przyjętą autopoprawką; 

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/255/2008 (zał. nr 60). 

 

37. Podjęcie uchwały w sprawie elektronicznego przekazywania Radnym 

Gminy Miejskiej w Kłodzku materiałów na sesje i posiedzenia komisji, 

druk nr 258 (zał. nr 61). 

Pan Przewodniczący H. Urbanowski podjęcie powyŜszej uchwały uzasadnił  faktem, iŜ 

wszyscy radni posiadają juŜ przenośne komputery, trwa teraz okres nauki  

i przystosowania się do nowego sprzętu, od miesiąca października zaprzestanie się 

drukowania i powielania materiałów na sesje i komisje. Obieg poczty będzie odbywał się 

drogą elektroniczną. Fakt ten naleŜy przyjąć uchwałą Rady.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała czy w tej sytuacji nie będzie kolizji  

z obowiązującym Statutem Gminy Miejskiej Kłodzko, bowiem w § 33 jest zapis, iŜ 

materiały mają być dostarczone radnym, czy więc elektroniczny zapis jest 

dostarczeniem? 

 Pan Przewodniczący H. Urbanowski potwierdził, iŜ elektroniczny zapis jest 

dostarczeniem dokumentu. 

 Pani radna pyta co w sytuacji, kiedy radny będzie na urlopie czy w szpitalu,  

a w tym czasie pojawiło się wezwanie na komisje czy zaproszenie na sesję 

nadzwyczajną? 

 Pan Przewodniczący wyjaśnił, iŜ kaŜdy radny otrzyma informację mailową, Ŝe są 

do pobrania na stronie materiały na sesję lub komisję, w momencie kiedy się nie zaloguje 

i ich nie pobierze biuro rady będzie miało taką informację. KaŜdy radny będzie miał 

obowiązek codziennego logowania się i sprawdzania poczty. 

Ponadto podczas obrad będzie wyświetlany na ekranie porządek obrad sesji  

i poszczególne projekty uchwał, tak aby mieszkańcy mieli moŜliwość zapoznania się z ich 

treścią. 

Więcej pytań nie stwierdzono. 
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Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały znajdującego się 

na druku nr 258.  

Głosowanie:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/256/2008 (zał. nr 62). 

Po podjęciu uchwały Pan Przewodniczący ogłosił krótki komunikat: otóŜ do 10 września 

br. Pani Magda prowadzi szkolenie w sprawie obsługi komputera i strony Rady Miejskiej. 

KaŜdy indywidualnie zostanie przeszkolony w zaleŜności od poziomu zaawansowania 

znajomości komputera i oprogramowania. 

 

38. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na postępowanie 

Burmistrza Miasta Kłodzka, druk nr 259 (zał. nr 63). 

 Radny Pan Stanisław Ferenc zabierając głos nie wniósł uwag do strony 

merytorycznej uchwały. Nie mniej jednak czytając uzasadnienie obliguje go do 

rozwinięcia tego wątku. OtóŜ wiadomo, iŜ był plac zabaw dla dzieci, jednak jego zły stan 

techniczny doprowadził do usunięcia huśtawek czy innych urządzeń, a tym samym do 

likwidacji placu. Pan radny obawia się jednak, Ŝe na wskutek interwencji kilku osób, 

którym przeszkadza hałas dzieci  dojdzie do likwidacji placów zabaw czy do zamknięcia 

OSiR-u, bo hałas dobiegający z jego terenu przeszkadza dwóm mieszkankom. Jeśli nadal 

tak będzie, to w całym mieście zabraknie miejsca na zabawę dla dzieci. Pan radny prosi  

o rozsądne podejmowanie decyzji w podobnych sprawach, w tym określonym przypadku 

powodem zamknięcia placu był jego zły stan techniczny, jednak mogą ponownie zdarzyć 

się interwencje niezadowolonych mieszkańców, którym przeszkadza hałas bawiących się 

dzieci, jednak z tego powodu nie moŜna likwidować miejsca zabaw.  

 Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski odczytał treść projektu uchwały 

uznającej skargę na postępowanie Burmistrza Miasta Kłodzka jako bezzasadną – co jest 

zgodne z wnioskiem Komisji Rewizyjnej. 

 Radny Pan Adam Kwas – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – wyjaśnił, iŜ 

skarga Pani Orgdziejewskiej była dosyć obszerna i dotyczyła kilku spraw: funkcjonowania 

placu zabaw, zakłócania spokoju przez osoby nietrzeźwe jak równieŜ trybu załatwiania 

sprawy przez Burmistrza. Pani Ordziejewska uwaŜała, Ŝe została potraktowania niezbyt 

powaŜnie, bo prawdopodobnie była przyjęta przez Burmistrza w przejściu, kilkakrotnie 

była i nie mogła zastać Pana Burmistrza. Komisja Rewizyjna do tych spraw nie odnosiła 

się w szczególności, istotą zagadnienie była kwestia palcu zabaw, który okazało się Ŝe 

urągał warunkom bezpieczeństwa i na wniosek nadzoru budowlanego plac zabaw został 

rozebrany, bowiem urządzenia tam będące stanowiły zagroŜenie dla korzystających  

z urządzeń. Większość Komisji uznała, iŜ skargę naleŜy oddalić jako bezzasadną, tym nie 

mniej pozostają dwa problemy, które przy okazji naleŜy podkreślić, mianowicie  problem 
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utrzymania porządku na posesjach oraz procedura związana z przyjmowaniem stron 

przez Burmistrza. W tej sprawie komisja sformułowała kilka wniosków. 

Radny Pan Adam Kwas  poinformował równieŜ o rozpatrzeniu dwóch innych skarg, 

jedna dotyczyła zachowania się dyrektora placówki oświatowej. SkarŜąca podnosiła, Ŝe  

w stosunku do niej zastosowano lobbing i Ŝe jest prześladowana w pracy. Sprawa została 

oddalona, bowiem skarŜąca wypowiedziała stosunek pracy i wyjechała z kraju, w związku 

z tym nie było moŜliwości rozpatrzenia tej skargi.  

Druga skarga dotyczyła działań Burmistrza związanych z jego obowiązkami jako organu 

podatkowego czyli kwestii zwrotu kosztów, zdaniem skarŜącej, za niesłuszne wezwanie 

do urzędu. Komisja uznała się za niewłaściwą jeśli chodzi o rozpatrywanie tych spraw 

albowiem organy samorządu nie są powołane do rozpatrywania spraw z zakresu 

administracji szczególnej czyli administracji finansowej. Opinia Komisji jest taka, Ŝe 

skarŜąca powinna zwrócić się w tej sprawie do Samorządowego Kolegium Odwoławczego. 

 Pan Burmistrz B. Szpytma w temacie skargi Pani Ordziejewskiej i funkcjonowania 

placu zabaw przy ul. Czeskiej wyjaśnił, iŜ rzeczywiście sytuacja była skomplikowana, 

bowiem to nie tylko stan tych urządzeń był niewłaściwy, ale wcześniej to sama wspólnota 

z własnej inicjatywy umieściła tam te urządzenia i było Burmistrzowi niezręcznie 

ingerować w coś co wspólnota sama zrealizowała. Przychyla się tu Pan Burmistrz do 

sugestii radego Ferenca, Ŝe jeŜeli ktoś chce mieć spokój musi wybierać takie miejsca 

zamieszkania, które mu to gwarantują. Panią Ordziejewską bardzo denerwowały hałasy 

dzieci zaś wieczorem towarzystwo przesiadujących na murku i popijających alkohol. Pan 

Burmistrz uczulił straŜ miejską, aby reagowała na wezwania, w rezultacie po wizji 

lokalnej uznano, Ŝe ten zdezelowany sprzęt naleŜy usunąć. Natomiast niedaleko od ul. 

Czeskiej w parku straŜackim ma powstać plac zabaw z prawdziwego zdarzenia. Co do 

trybu załatwiania spraw Pan Burmistrz wyjaśnił, iŜ Pani Ordziejewska była tak częstym 

gościem, Ŝe rzeczywiście czasami zdarzało się prowadzić rozmowę w sekretariacie.  

 Radny Pan Zdzisław Duda poinformował, iŜ prowadził sprawę Pani 

Ordziejewskiej, bardzo dokładnie zapoznał się z problemem, rozumie Panią Ordziejewską, 

jednak rozmawiał teŜ z dziećmi na placu zabaw i okazało się, Ŝe czasami Pani 

Ordziejewska sama powodowała konflikty doprowadzając dzieci do agresji. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk poinformowała, iŜ Pani Ordziejewska jest osobą 

bardzo nieszczęśliwą i bardzo chorą, dlatego teŜ Pani radna sugeruje rozwaŜenie 

moŜliwość przeniesienia jej z zajmowanego pomieszczenia z bardzo nisko osadzonym 

oknem, które jest bez kuchni i toalety, przekwaterować w inne miejsce i rzeczywiście 

stworzyć człowiekowi, który jest chory warunki do normalnego bytowania.  

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, iŜ proponował takie rozwiązanie 

jednak Pani Ordziejewska nie zgodziła się na przeprowadzkę. 
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Na tym Pan Przewodniczący zamknął dyskusję, po czym poddał pod głosowanie uznanie 

skargi na postępowanie Burmistrza Miasta Kłodzka jako bezzasadnej. 

Głosowanie:  za - 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/257/2008 (zał. nr 64). 

 

38a. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację 

zadania w 2008 roku pod nazwą „Bodowa boiska wielofunkcyjnego w Miejskim 

Zespole Szkół”, druk nr 260 (zał. nr 65). 

 Przewodniczący Komisji  BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii do powyŜszego projektu 

uchwały.  

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVI/258/2008 (zał. nr 66). 

 

Przerwa w obradach od godz. 1540 do godz. 1550. 

 

39. Interpelacje i zapytania radnych.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o to dlaczego jest nieczynny basen  

w Kłodzku. 

  Radny Pan Zygmunt śerkowski w imieniu mieszkańców ulicy Śląskiej zapytał  

o moŜliwość spowodowania eksmisji z lokalu mieszkalnego Pani Edyty Ziobro. Mieszkańcy 

swoją prośbę uzasadniają tym, iŜ Pani Edyta Ziobro zakłóca porządek, często awanturuje 

się, urządza libacje alkoholowe oraz zastrasza mieszkańców. Ponadto Pani Ziobro nie 

płaci za zajmowane mieszkanie. Pan radny prosi Pana Burmistrza o zajęcie się to sprawą. 

 Radny Pan Zygmunt śerkowski poddał równieŜ pod rozwagę rozwaŜenie 

krótszego wariantu budowy obwodnicy, Pan radny zapoznał się z moŜliwością przebiegu 

obwodnicy, którą widać ze zdjęć satelitarnych, rozwaŜał wspólnie z innymi radnymi 

koncepcję przebiegu obwodnicy z drogi nr 46, która biegnie w kierunku Kukułki, jest to 

droga gminna, po czym prowadzi prosta droga do drogi powiatowej na ul. Mariańską, 

następnie na ul. Rakową do krajowej 8. Pan radny uwaŜa, Ŝe warto rozwaŜać warianty 

proste i tańsze, moŜliwe do zrealizowania przez budŜet państwa.  

 Radna Pani Teresa Ludwin zapytała o to, na jakim etapie są zaawansowane 

prace w sprawie przejęcia części drogi od Agencji Nieruchomości Rolnych? 

 Radny Pan Zdzisław Duda w imieniu mieszkańców z ul. Wojciecha poprosił  

o interwencję w sprawie nielegalnego wysypiska śmieci w tym rejonie.  

 Radny Pan Janusz Kocoń zapytał czy miasto zamierza zbudować drogę na  

ul. Cedrowej oraz  doprowadzić niezbędne media, skoro wcześniej wydano tam 

pozwolenia na budowę. 
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 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń zgłosił następujące sprawy: 

OtóŜ wilk na budynku przy ul. Grottgera ulega zniszczeniu, rozsypuje się, a jest to 

kawałek historii tego miasta, Pan radny prosi o sprawdzenie czy nie da się go uratować.  

Kwestia przyłącza energetycznego na rynku, czy prawdą jest, Ŝe zostało ono odcięte. 

Pan radny pyta równieŜ o koncert, który nie odbył się w ramach imprezy Alternatywna 

Twierdza, poza przykrościami i rozczarowaniem zainteresowanych, prawdopodobnie 

zapłacono honorarium za koncert, który się nie odbył. Pan radny pyta kto za to zapłacił  

z czyjego budŜetu i czy poniesiono konsekwencje z takiego wydatkowania pieniędzy, 

które nie miało sensu. 

Pytanie osobiste do Pana Burmistrza – czy Pan Burmistrz doprowadził do tego, Ŝe 

Alternatywna Twierdza się nie odbyła czy teŜ nie miał z tym nic wspólnego – pyta Pan 

AwiŜeń. 

Kolejna kwestia to jaskier wodny, który rośnie w Młynówce. Pan Radny pyta czy 

rzeczywiście miasto musi go usuwać. Jest to bowiem roślina chroniona i szkoda, aby ją 

usuwano, moŜe w niektórych, urokliwych częściach miasta taka roślina mogłaby kwitnąć. 

Jeśli natomiast są konkretne powody jego usuwania to Pan radny prosi o wyjaśnienie.  

 Na pytanie radnej Pani Celiny Włodarczyk wyjaśnień udzielił Dyrektor OSiR  

w Kłodzku Pan Jerzy Dziewiecki. OtóŜ basen został zamknięty na polecenie sanepidu, 

dlatego, Ŝe w trakcie prowadzonych badań wykryto bakterie gronkowca. Powodem tych 

bakterii był nosiciel, który wszedł do basenu. W dniu wczorajszym pobrano nowe próbki, 

nie mniej jednak wyniki badań będą na początku przyszłego tygodnia. Stąd polecenie 

zamknięcia basenu, który w tym sezonie niestety juŜ czynny nie będzie.  

Pan Dyrektor odniósł się  równieŜ do kwestii związanych z koncertem w ramach imprezy 

Alternatywna Twierdza. Jako zarządca obiektu z wiedzy którą posiada, sprawa jest na -

wniosek Pana posła Jakuba Szulca, przedmiotem badania prokuratorskiego, a więc jest 

objęta tajemnicą, nie widzi zatem Pan Dyrektor moŜliwości składania jakichkolwiek 

wyjaśnień poniewaŜ prokurator prowadzi postępowanie w tej sprawie. Pan J. Dziewiecki 

stwierdził, iŜ nic nie wie o tym, aby były jakiekolwiek decyzje tego typu ze strony Pana  

Burmistrza. W odczuciu Pana Dziewieckiego zaniedbania leŜały po stronie organizatora.  

 Pan Burmistrz B. Szpytma odniósł się do zapytania radnego Pana  

Z. śerkowskiego w sprawie eksmisji Pani Edyty Ziobro. Sprawa jest w sądzie i bez 

wyroku eksmisyjnego gmina nie moŜe podjąć działań eksmisyjnych. Taką teŜ odpowiedź 

otrzymali współlokatorzy. Czekamy więc na rozstrzygnięcie sądu, które nastąpi w ciągu 

trzech miesięcy.  

 W temacie obwodnicy Pan Burmistrz wyjaśnił, iŜ temat ten jest dyskutowany  

z roŜnych stron.  8 września odbywa się duŜe spotkanie u Pana Wojewody w którym 

będzie uczestniczył Senator Pan Jurewicz, poseł Pani Wielichowska, prawdopodobnie 

poseł Pan Szulc oraz gminy zgromadzone wokół drogi krajowej nr 8, bowiem sprawa  
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dotyczy nie tylko obwodnicy ale całej 8 i marszałek województwa ma to być duŜe 

spotkanie, które będzie dotyczyć równieŜ obwodnicy Kłodzka. Odnośnie innych lokalizacji 

obwodnicy: Pan Burmistrz przedstawił taką propozycję: krótsza i tańszą drogę, po czym 

„dostał ostro po grzbiecie”. Udowodniono Panu Burmistrzowi, Ŝe poprzez takie działania 

opóźnia budowę obwodnicy tzw. długiej, zatem Burmistrz godzi się na długą obwodnicę, 

na jakąkolwiek. Politycznie sprawa bardzo trudna. Pewne dokumenty juŜ powstały na 

inne kwestie nie ma dokumentacji, w związku z tym straszą, Ŝe wprowadza się przez to  

na 3 – 4 lata opóźnienia w stosunku do tych projektów które juŜ są. śadne 

zdroworozsądkowe dokumenty nie trafiają do decydentów.  

Na spotkanie 8 września Burmistrz serdecznie zaprasza równieŜ Pan radnego jako 

Przewodniczącego Komisji, podczas którego dowiemy się czy wreszcie obwodnica trafi  

w tym roku do budŜetu państwa – bo o to gminie chodzi i o to Burmistrz będzie walczył  

z duŜą determinacją.  

 W sprawie drogi ul. Lisiej jest ona ciągle drogą Agencji Nieruchomości Rolnych,  

a więc za stan drogi odpowiada Agencja. Chcieli oddać drogę, ale kiedy Burmistrz 

poprosił równieŜ o tereny wodonośne to juŜ trudniej prowadzono negocjacje, natomiast 

przejęcie samej drogi to jest przyjęcie przez gminę ogromnego zobowiązania związanego  

z wydatkiem na jej remont, wprawdzie Agencja deklaruje jakieś środki (ok. 300 000zł) 

ale są one zdecydowanie za małe. Ponadto jest to centrum gospodarstwa rolnego i po 

drodze tej jeździ cięŜki sprzęt, a więc musi być zrobiona z bardzo dobrym, mocnym  

i trwałym podkładem.  

Nie mniej jednak negocjacje z Agencją są nadal prowadzone. 

 Odnośnie remontu wilka na ul. Grottgera Burmistrz wyjaśnił, iŜ wspólnota 

otrzymała dotację z gminy, a więc rozpoczynają prace remontowe na tej nieruchomości.  

Natomiast w sprawie przyłączy energetycznych w rynku Panu Burmistrzowi nic nie jest 

wiadomo o ich odłączeniu, moŜe jest informacja taka, Ŝe w czasie kiedy nie planuje się 

imprez wypowiada się umowę na tę chwilę, bowiem za gotowość mocy uiszcza się opłatę. 

Przyłącze funkcjonuje, urząd zamierza kupić lodowisko, a więc przyłącze będzie 

wykorzystywane. 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń poprosił o sprawdzenie tej kwestii 

bowiem posiada informację, iŜ zostało ono odcięte. 

Pan Burmistrz zobowiązał się sprawdzić tę informację. 

 Alternatywna Twierdza – wyjaśnień udzielił Dyrektor OSiR. Pan Burmistrz dodał, iŜ 

urząd nie był organizatorem przedsięwzięcia, dofinansował imprezę jednak organizator 

się nie spisał, nie miał zabezpieczonego dodatkowego źródła energii. Pan Burmistrz  

w tym czasie był w Krakowie.   

 Pan M. AwiŜeń pyta więc czy Pan Burmistrz nie miał nic wspólnego z tym, aby 

odwołać tę imprezę.  
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Pan Burmistrz potwierdził, Ŝe nie miał tym nic wspólnego, natomiast urząd będzie się 

starał o zwrot pieniędzy, impreza nie została wykonana, KOK pokrył rachunek, więc od  

organizatorów będziemy się domagać zwrotów kosztów bo nie zabezpieczyli imprezy.  

KOK nie był organizatorem był nim Elektrorobot i to od nich gmina będzie się domagała 

zwrotu pieniędzy.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk stwierdziła, Ŝe jeŜeli gmina udostępnia komuś 

jakąś nieruchomość do zorganizowania imprezy to uprzedza się organizatora co jest 

potrzebne. 

 Pan Andrzej Dąbrowski wyjaśnił, Ŝe jeŜeli urząd organizuje imprezy na twierdzy 

zawsze ma zabezpieczony agregat prądotwórczy, dlatego teŜ organizator miał obowiązek 

zabezpieczyć odpowiedni sprzęt. Urząd nie uczestniczył w przygotowaniu tej imprezy  

i w zabezpieczeniu jej.  

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń stwierdził, Ŝe skoro firma Elektrorobot 

była organizatorem to rozumie, Ŝe Gmina Miejska Kłodzko przesłała środki na konto 

Elektrorobot. 

 Pan Andrzej Dąbrowski podał, iŜ środki przelano na konto Kłodzkiego Ośrodka 

Kultury. Więc kto jest organizatorem – pyta Pan AwiŜeń.  

Pan A. Dąbrowski wyjaśnił, iŜ środki przekazano na KOK bo osoba reprezentująca 

organizatora nie miała stowarzyszenia , a była wówczas jeszcze pracownikiem KOK-u.  

Pan AwiŜeń wtrącił – więc organizatorem był KOK, bo czegoś nie rozumie kto był 

organizatorem imprezy? Czy jakaś nieformalna grupka ludzi moŜe być organizatorem 

imprezy na którą przeznacza się pieniądze z gminy? 

 Pan Andrzej Dąbrowski wyjaśnił, iŜ urząd poszedł na rękę organizatorom 

poniewaŜ oni nie mieli stowarzyszenia, a KOK podjął się tego, Ŝe na swoje konto przyjął 

pieniądze i mógł to firmować jako  jednostka, która moŜe płacić jak równieŜ przyjmować 

środki,  ale fizycznie zajmowali się tym panowie z firmy Elektrorobot.  

Wiceprzewodniczący Pan M. AwiŜeń wszystko rozumie, tylko nie moŜe być „tak jakby 

organizator”, tylko albo jest ten organizator albo nie jest, a jeŜeli jacyś ludzie robią jakąś 

robotę i robią to społecznie to nie znaczy jeszcze, Ŝe są organizatorami formalnie i my od 

nich nie moŜemy czegoś wymagać, natomiast moŜemy wymagać od formalnego 

organizatora, którym nawet na plakatach był KOK i urząd dał dotację konkretnej 

instytucji, która w dodatku jest gminna.  

 Pan Andrzej Dąbrowski stwierdził, iŜ sytuacja ta jest dość specyficzna, a dla 

urzędu jest to nauczka na przyszłość, aby nie zostawiać tak duŜych imprez w gestii kogoś 

nad kim nie ma nadzoru. 

 Pan Burmistrz B. Szpytma przypomniał, iŜ sprawa jest przedmiotem badania 

prokuratury i to niech odpowiednie organy dojdą do sedna sprawy. Była umowa zlecenie 
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dla osoby, która reprezentowała określoną grupę, a więc ponosi odpowiedzialność - nie 

mniej jednak niech to będzie przedmiotem badania prokuratury i policji.  

 Pan Jerzy Dziewiecki dodał, iŜ w Kłodzku organizuje się wiele imprez i nie  

w kaŜdym przypadku organizatorem jest gmina miejska czy burmistrz miasta, część 

imprez jest dofinansowywana ze strony budŜetu miasta,  a w tym konkretnym przypadku 

organizatorem było stowarzyszenie, które reprezentowała osoba prywatna. Pan Dyrektor 

uczestniczył w kilku spotkaniach organizacyjnych i z tak Ŝenującym poziomem 

przygotowania imprezy jeszcze się nie spotkał. Osoba ta nie ustaliła z OSiR-em w ogóle 

warunków zasilania, które jest potrzebne do odbycia imprezy, a jak wiadomo na twierdzy 

warunki są wyjątkowo specyficzne. Osoba ta nie zgłosiła się do OSiR jako do zarządcy 

obiektu i niczego nie uzgadniała. Pan Dyrektor osobiście uwaŜa, Ŝe cała odpowiedzialność 

organizacji imprezy spoczywa na tej osobie fizycznej, która reprezentowała to 

stowarzyszenie. 

 Pan Burmistrz stwierdził,  iŜ jest to sygnał, aby na przyszłość bardziej uwaŜnie 

przyglądać się róŜnego rodzaju grupom nieprofesjonalnym, które jak widać nie potrafią 

sprostać powaŜnym  przedsięwzięciom jakim jest organizacja duŜej imprezy.  

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń prosi, aby Pan Burmistrz nie oceniał 

sprawy przed rozstrzygnięciem sądu – kto zawinił i czy ktoś jest profesjonalny, bo według 

Pana radnego bardzo nieprofesjonalnie zachował się zarządca czy teŜ administrator 

twierdzy, który nie zabezpieczył prądu. WaŜna jest teŜ kwestia tego, kto jest 

organizatorem, nie ma czegoś takiego, Ŝe daje się pieniądze z gminy komuś, kto nie jest 

zarejestrowany, nie ma swojej osobowości prawnej, a tą osobowość miał KOK i nie 

moŜna teraz zrzucać odpowiedzialności. Pan radny nie popuści tego aby środki gminne  

były  zmarnotrawione. NiezaleŜnie od spraw prokuratorskich, Pan AwiŜeń tej sprawy 

dopilnuje bowiem chodzi tu o majątek gminy.   

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma nie przyjmuje zarzutów o złe gospodarowanie 

pieniędzmi, bowiem absolutnie będzie dochodził i organizatorzy - ktokolwiek się nim 

okaŜe, będą musieli zwrócić te pieniądze. Pan Dąbrowski wystąpił z pismem  

o wyjaśnienia do obu jednostek i do KOK i do OSiR, na podstawie zebranych faktów 

określi się u kogo dochodzić tych pieniędzy bo rzeczywiście nie moŜe być tak, aby 

pieniądze gminne gdzieś się rozchodziły.  

 Radny Pan Zdzisław Duda nie wypowie się w temacie Alternatywnej Twierdzy bo 

nie posiada Ŝadnej wiedzy w tej kwestii ze względu na nieobecność ale jako 

współorganizator dwóch duŜych imprez ocenia współpracę z OSiR i urzędem jako 

wspaniałą. Nie było Ŝadnych problemów. Wszystkie sprawy techniczne i związane z 

bezpieczeństwem były naleŜycie zorganizowane. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk stwierdziła, iŜ przykro jest, Ŝe tak się stało, po 

drodze jeszcze było tajemnicze zbieranie podpisów, do dzisiejszego dnia pokazują listy 
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osoby, które zbierały podpisy, które były formą protestu przeciwko satanistom, mającym 

przyjechać do Kłodzka. W tym czasie  Pani Włodarczyk była jeszcze w Międzyzdrojach, 

nabijali się z Pani radnej samorządowcy z Bolesławca, którzy prowadzili tam piękne 

kiermasze. Od północy z 12 na 13 lipca, kiedy Pani radna dowiedziała się o tym 

„świństwie”, które się stało w Kłodzku, śledziła wpisy na stronach kłodzkiego forum 

internetowego. Pani radnej jest bardzo przykro, Ŝe taka sytuacja miała miejsce właśnie  

w mieście Kłodzku. Dodać naleŜy, Ŝe za kilkanaście dni w maleńkim Bolkowie odbył się 

koncert, w którym brały udział grupy takie, które zjechały do Kłodzka, odbył się  

w kościele parafialnym za aprobatą księdza proboszcza, władz kościelnych i cieszył się 

ogromnym powodzeniem. Pani radna miała okazję wysłuchać wypowiedzi starszych Pań, 

które ten koncert oglądały i Ŝadnego diabła w kościele nie zobaczyły.  

 Pan Burmistrz odnosząc się do wypowiedzi Pani radnej stwierdził, iŜ pierwszy 

poszedłby na ten koncert, w młodości słuchał heavy metalu, hard rocka i nie są Panu 

Burmistrzowi obce te brzmienia, tyle tylko, Ŝe w tym konkretnym przypadku zawiodła 

elektryka. 

 Pan Przewodniczący H. Urbanowski postanowił zakończyć dyskusję w tym 

temacie, tym bardziej, Ŝe toczy się w przedmiotowej sprawie postępowanie 

prokuratorskie. 

 

40. Wnioski i oświadczenia radnych.  

 Radny Pan Zygmunt śerkowski zapytał czy strona internetowa Forum Kłodzko 

legalnie uŜywa herbu miasta Kłodzka, bowiem zgodnie z obowiązującym Statutem, 

zezwolenie na bezpłatne uŜywanie herbu miasta daje Rada Miejska podejmując stosowną 

uchwałę. 

 Radna Pani Teresa Ludwin poruszyła problem zabezpieczenia miejsc 

parkingowych dla osób niepełnosprawnych w miejscu zamieszkania. Pani radna prosi, aby 

moŜna  było te kwestie uregulować na szczeblu naszego samorządu. Bowiem występują o 

miejsce parkingowa zaznaczone tzw. kopertą osoby z orzeczoną grupą inwalidzką ale 

pani  radna uwaŜa, Ŝe przede wszystkim musi to dotyczyć osób niepełnosprawnych 

ruchowo ewidentnie, są to osoby na wózkach inwalidzkich, o kulach – te które mają 

problem z dotarciem do samochodu. Wówczas skala wystąpień o zabezpieczanie miejsc 

będzie mniejsza. 

Pani radna prosi o pomoc w tej kwestii kierownika Pana Rafała Batóga, dziękując mu przy 

tym za Ŝyczliwe i ludzkie podejście do tematu osób niepełnosprawnych ruchowo. 

 Radny Pan Stanisław Ferenc w ramach poprawy bezpieczeństwa ruchu poruszył 

kwestie parkingu przy Leclercu  i wyjazd na ul. Spółdzielczą. Po lewej stronie jak się 

wyjeŜdŜa na ul. Spółdzielczą jest parking, stojące tam samochody ograniczają 

widoczność, gdzie bardzo często dochodzi do kolizji. Skutecznym rozwiązaniem byłoby 
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zarezerwowanie od wyjazdu  dwóch pól parkingowych dla osób niepełnosprawnych, 

owszem miejsca te, co jakiś czas będą zajęte ale juŜ nie z taką częstotliwością jak 

obecnie, a przez to poprawi się widoczność przy wyjeździe. 

 Radny Pan Zdzisław Duda oświadczył, iŜ w poprzedniej kadencji zamierzał 

organizować imprezy, ale wkroczyła polityka i były one wyłączone i zablokowane. 

Obecnie po raz pierwszy moŜna w mieście coś organizować, padają krótkie decyzje 

aprobujące pomysłu, jest duŜa pomoc i Ŝyczliwość. Szkoda, Ŝe Alternatywna Twierdza się 

nie odbyła, ale zdarzają się i potyczki. Teraz miasto się bawi. Mieszkańcy chcą takich 

imprez. Pan radny dziękuje wszystkim władzom w mieście za przygotowanie dobrego 

gruntu. 

 

41. Sprawy róŜne. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o to, na jakich zasadach oddany został 

w dzierŜawę Panu Motyce kram do sprzedaŜy dewocjonali. Pytali o to kupcy, którzy  

z chęcią skorzystaliby z tych kramów. 

Pani radna pyta kiedy te kramy znikną z runku, czy teŜ będą na stałe. 

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma nie udziela bezpośrednio zezwoleń na 

sprzedaŜ z kramów, zetem nie wie na jakich zasadach Pan Motyka prowadzi sprzedaŜ, 

mnoŜe się zgłosił. Natomiast nikt z kłodzkich kupców nie przyszedł z taką propozycją do 

Pana Burmistrza. JeŜeli natomiast kramy przeszkadzają w rynku to zostaną sprzątnięte. 

Pan Burmistrz poinformował, iŜ odbyły III Dni Twierdzy, jest to impreza, która narasta:  

w sensie jakości ale teŜ ilości odwiedzających osób. Impreza staje się rozpoznawalnym 

znakiem, było duŜe zainteresowanie mediów, mnóstwo osób przewinęło się przez rynek, 

twierdzę, zapełnione były hotele i restauracje. Mimo tego, Ŝe pogoda nie dopisała to 

ludzie się dobrze bawili i dobrze ocenili tę imprezę. 

Pan Burmistrz podziękował wszystkim serdecznie za pomoc i organizację III Dni 

Twierdzy. Dziękuje radnym za wspieranie budŜetem i za uczestnictwo wraz z rodzinami, 

wszystkim pracownikom urzędu, Panu Andrzejowi Dąbrowskiemu, który był „motorem”  

w organizacji, Paniom Dyrektor z KOK i Muzeum, Dyrektorowi i pracownikom OSiR.  

Szczególne podziękowania Pan Burmistrz skierował pod adresem Pana Leszka 

Michalskiego, gdyby nie regiment, wspaniali Ŝołnierze i ich ogromna praca, impreza nie 

miałaby tego wymiaru. Gratulacje dla Pana Michalskiego, podziękowania równieŜ dla Pani 

radnej Danuty Kołt za pomoc w przygotowaniu imprezy. 

Pan Burmistrz jeszcze raz bardzo serdecznie podziękował wszystkim wspaniałym osobom 

zaangaŜowanym w ten duŜy projekt jakim były III Dni Twierdzy Kłodzkiej. 

 Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski poinformował, iŜ 22.07.2008r. Rada 

Powiatu wystąpiła z prośbą o wydanie opinii do projektów uchwał: 
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-  w sprawie przekształcenia samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą 

Zespół Opieki Zdrowotnej w Kłodzku poprzez likwidację poradni (gabinetu) lekarza POZ oraz 

poradni pielęgniarki środowiskowej w Lądku - Zdroju, 

- w sprawie przekształcenia samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą 

Zespół Opieki Zdrowotnej w Kłodzku poprzez likwidację szpitala rejonowego w Lądku –Zdroju przy 

ul. Kłodzkiej 30 i 33 wraz z komórkami organizacyjnymi: izbą przyjęć, poradnią chirurgii ogólnej, 

pracownią rentgenodiagnostyki ogólnej, pracownią diagnostyki obrazowej, pracownią diagnostyki 

laboratoryjnej, pracownią USG, pracownią gastroskopową,  

zaopiniowała je Komisja Zdrowia, nie mniej jednak Pan Przewodniczący nie podda ich 

opinii całej Rady, bowiem juŜ w dniu dzisiejszym na sesji Rady Powiatu uchwały te 

zostały przegłosowane, a więc sprawa jest nieaktualna.   

Do Rady Miejskiej wpłynęło zaproszenie do zgłaszania kandydatur do Dolnośląskiego 

Klucza Sukcesu za 2007 rok -  zatem jeśli ktoś z Państwa radnych ma określone 

propozycje formularz zgłoszeniowy jest dostępny w biurze Rady. 

 Głos zabrała mieszkanka Kłodzka Pani Weronika Cykowska poinformowała, iŜ 

zna sytuację Pani Ordziejewskiej, jest to bardzo nieszczęśliwy człowiek, z domu dziecka  

i naleŜy jej się pełnowartościowe mieszkanie. Jest to osoba bardzo pokrzywdzona i nie 

moŜna jej zostawić bez opieki. Pani Weronika uczula radnych, aby zainteresowali się 

sytuacją Pani Ordziejewskiej i pomogli w przydziale odpowiedniego lokum, przynajmniej 

pokoju z kuchnią.  

 

42. Zakończenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan 

Henryk Urbanowski zamknął XXVI sesję Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam XXVI sesję 

Rady Miejskiej  w Kłodzku”.  

 
 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1730 (1200 – 1730). 
Czas trwania sesji  5  godz.  30 minut. 
 

Protokół sporządziła: Barbara Gargasz 

        

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 

 

            Henryk Urbanowski 
 

 

 

 


